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Prezident İlham Əliyev “ACWA Power” 
şirkətinin idarə heyətinin sədrini və “Masdar” 

şirkətinin icraçı direktorunu qəbul edib

 � Azərbaycan Respublikasının Prezidenti İlham Əliyev 
yanvarın 9-da Səudiyyə Ərəbistanı Krallığının “ACWA Power” 
şirkətinin idarə heyətinin sədri Mohammad Abunayyanı və 
Birləşmiş Ərəb Əmirliklərinin “Masdar” şirkətinin icraçı direk-
toru Mohammed Jameel Al Ramahini qəbul edib. 

AZƏRTAC xəbər verir ki, qonaqla-
rı salamlayan Prezident İlham ƏLİYEV 
dedi: 

– Azərbaycana xoş gəlmisiniz. Sizi 
görməyə çox şadam. Sizi enerji sek-
torunda, xüsusilə bərpaolunan enerji 
resursları sektorunda aparıcı şirkətlər 
olan “ACWA Power” şirkəti və “Mas-
dar” şirkəti ilə bu gün imzalanmış çox 
mühüm İcra Müqaviləsi münasibətilə 
təbrik etmək istərdim. Bu müqavilə 
Azərbaycanda enerji layihələrinin 
inkişafında yeni səhifə açacaq. Çünki 
bərpaolunan enerji bu gün bizim üçün 
enerji sektorunda prioritetlərdən biri-
dir. Azərbaycan artıq özünün elektrik 
enerjisi ehtiyaclarını təmin edir və həm 
də elektrik enerjisi ixrac edir. Lakin 
bizim hədəfimiz bərpaolunan enerji 
sektoruna investorlar cəlb etməkdir və 
bu İcra Müqaviləsinin əhəmiyyəti ondan 
ibarətdir ki, külək və Günəş elektrik 
stansiyaları investorların vəsaiti hesabı-
na tikiləcək. Beləliklə, siz Azərbaycanda 
işləməyə maraq göstərirsiniz. Biz bunu 
ölkəmizə, gələcəyimizə olan etimad he-
sab edirik. Çünki bu, çox böyük investi-
siyadır. Mənə məlumat verildi ki, bu gün 
İcra Müqaviləsinin imzalanmasından 
sonra digər müqavilələrin hazırlanması 
üçün bir qədər vaxt var və ümidvarıq ki, 
bu il biz Günəş və külək elektrik stan-
siyalarının təməlqoyma mərasimində 
iştirak edəcəyik. Bu, bizim üçün çox 
mühüm layihədir. 

Qeyd etdiyim kimi, Azərbaycan 
elektrik enerjisi sektoruna çoxlu in-
vestisiya yatırıb və elektrik xətləri bizi 
qonşularımızla birləşdirir. Biz elektrik 
enerjisinin istehsalına çoxlu investisiya 
yatırmışıq. Bu gün bizim 1000 meqavat 
əlavə elektrik enerji gücümüz var və 
biz bunu ixrac edirik, bizim ixrac ba-
zarlarımız var. Həmçinin sizə bildirmək 
istərdim ki, bizim bu sektordakı investi-
siyalarımız aparıcı beynəlxalq institutlar 
tərəfindən, xüsusilə Davos Dünya İqtisa-
di Forumu tərəfindən qeydə alınır. Onlar 
elektrik enerjisinin əlçatanlıq indeksinə 
görə Azərbaycanı dünyada ikinci yerə 
layiq görüblər. Bütün ölkəmiz elektrik 
xətləri ilə təmin olunub və qeyd etdiyim 
kimi, bu gün Azərbaycan ixracatçıya 
çevrilib. Həmçinin bu yaxınlarda, bir 
aydan bir qədər çox bundan əvvəl biz 
tərəfdaşlarımızla birlikdə mühüm qaz 
kəməri layihəsi olan və artıq Avropa 
İttifaqının sərhədlərinə çatan TANAP-ı 
tamamladıq. Biz Günəş və küləkdən nə 
qədər çox enerji əldə etsək öz ehtiyac-
larımıza və ixrac üçün təbii qaza bir o 
qədər qənaət edəcəyik. Ona görə də 
mən bugünkü mərasimə çox böyük 
əhəmiyyət verirəm. Bu, bizim doğru yol-
da olduğumuzu göstərir. Bu, həmçinin 
onu göstərir ki, Azərbaycan investorlar 
üçün çox yaxşı şərait yaradıb. 

Sizin investisiyalarınız yüz milyon-
larla dollar məbləğində olacaq. Elektrik 
enerjisinin ümumi həcmi 440 meqavat 
olacaq. Bu, həqiqətən Azərbaycanda 

bərpaolunan enerji baxımından böyük 
dəyişiklik olacaq. Həmçinin şadam ki, 
bu layihələrdə sizin şirkətləriniz tərəfdaş 
olaraq seçiliblər. Hesab edirəm ki, bu, 
gözlənilməz deyil. Çünki mənə məlumat 
verilib ki, “ACWA Power”in ümumilikdə 
30 min meqavatdan çox elektrik enerjisi 
var və bərpaolunan enerji sahəsində də 
8 min meqavat elektrik enerjisi hasil edir. 
“Masdar” 4 min meqavat bərpaolunan 
elektrik enerjisi istehsal edir. Beləliklə, 
siz bu sahədə çox təcrübəli və apa-
rıcı şirkətlərsiniz. Buna görə də sizi 
görməkdən çox məmnunam. Əminəm 
ki, bizim əməkdaşlığımız uzunmüddətli 
olacaq, bütün layihələr və texniki 
məsələlər vaxtında həll ediləcək. Biz 
bu iki iri layihəni başlayacağıq və bu 
layihələr Azərbaycana gələcəkdə digər 
investisiyaları, digər investorları da cəlb 
etmək imkanı verəcək. Çünki bizim 
ölkə küləklə və Günəşlə zəngindir. 
Bəzən külək hansısa narahatlıq ya-
radır, lakin, eyni zamanda, havanı 
təmizləyir. Ancaq indi külək və Günəş 
bizim enerji istehsalımıza xidmət edəcək 
və bunun sayəsində daxili istifadə və 
ixrac üçün çoxlu təbii qaza qənaət 
olunacaq. Bir daha xoş gəlmisiniz və 
bir daha Azərbaycanda investor ol-
maq qərarınıza görə sizə təşəkkürümü 
bildirmək istəyirəm.

* * *
Səudiyyə Ərəbistanı Krallığının 

“ACWA Power” şirkətinin idarə 
heyətinin sədri Mohammad 
ABUNAYYAN dedi: 

– Cənab Prezident, icazə verin 
Sizə təşəkkürümü və hökumətimizin, 
Kralın, Vəliəhdin salamlarını çatdırım. 
Səudiyyə Ərəbistanının hökuməti ilə, 
bizim rəhbərlərlə artıq qurduğunuz 
bu möhtəşəm münasibətləri örnək 
göstərmək olar. Səudiyyə Ərəbistanının 
şirkətinə göstərdiyiniz etimad sayəsində 
biz indi Azərbaycanda bərpaolunan 
enerji ilə bağlı Sizin planlarınızı artıq 
həyata keçirə biləcəyik. Sərmayələrə, 
iqtisadi və sosial dəyərlərə gəldikdə, 
bərpaolunan enerjinin bizim layihələrə 
cəlb edilməsi nöqteyi-nəzərindən Sizin 
gözləntilərinizi gerçəkləşdirə biləcəyik. 
Azərbaycanın resurslarını fərqli ener-
ji generasiyasında istifadə etməyə 
yönəldəcəyik. Azərbaycan üçün ən 
yaxşı optimallaşdırılmış iqtisadi həll yo-
luna nail olmaq üçün yanacaq balansını 
təkmilləşdirəcəyik. Mən çox şadam və 
Sizə həqiqətən minnətdaram ki, Siz bizi 
seçdiniz. Çünki bu, Səudiyyə Ərəbistanı 
ilə münasibətlərə göstərdiyiniz etimadı 
əks etdirir. Sizin tətbiq etdiyiniz müfəssəl 
proqramınız bizə həddən çox müsbət 
təsir bağışlamışdır. Həqiqətən prosesdə 
- texniki, kommersiya, müqavilə 
proseslərində də ən yaxşı təcrübədən 
istifadə edilmişdir. Bizim digər ölkələrlə 
necə işlədiyimizə dair və bərpaolunan 
enerji proqramlarını necə başlamağı-
mızla bağlı geniş təcrübəmiz var. Lakin 

Azərbaycan nadirliyi ilə seçilir. Çünki 
siz artıq proqrama başlamısınız. Siz ən 
yaxşı şirkətləri rəqabət aparmaq üçün 
çox peşəkar və şəffaf şəkildə cəlb etmi-
siniz. Siz, həmçinin çox nadir rəqabətlilik 
dəyərləri tətbiq etmisiniz.

Cənab Prezident, bu investisiya 
bizim yüksək səviyyədə olan siya-
si münasibətlərimizə uyğun olacaq. 
Habelə Vəliəhd Şahzadəmizin həmişə 
qeyd etdiyi kimi, siyasi münasibətləri 
dəstəkləyən güclü iqtisadi əlaqələri də 
görmək istəyirik. 

Cənab Prezident, bu, Səudiyyə 
Ərəbistanı tərəfindən müxtəlif sahələri 
əhatə edəcək investisiya qoyuluşunun 
başlanğıcıdır. 

Cənab Prezident, bildiyiniz kimi, 
bizim münasibətlərimiz yüksək 
səviyyədədir. Sosial sahəyə gəldikdə, 
ötən il ərzində Azərbaycanda 100 
mindən çox turistimiz olub. Hər il 
turistlərin sayında 20-30 faiz artım 
müşahidə olunur. Bu, onu göstərir ki, bu 
gün münasibətlər siyasi, sosial sahələrlə 
yanaşı, həm də iqtisadi sahəni əhatə 
edir. Müsbət məqam ondan ibarətdir ki, 
bunlar artıq Azərbaycanda baş verir. 

Cənab Prezident, biz bu layihələri 
sizin baxışınızı reallaşdırmaq üçün 
birlikdə həyata keçiririk. İqtisadi, sosial 
dəyərlərə gəldikdə isə biz buradakı in-
sanlara təlimlər keçəcəyik, “know–how” 
biliklərini ötürəcəyik. “ACWA Power” 
şirkətində bizim səhmdarlarımız, idarə 
heyətimiz tərəfindən belə qərar qəbul 
edilib ki, Azərbaycanı region üçün 
platforma olaraq istifadə edək. Bilirsiniz 
ki, bu, təkcə Azərbaycan üçün deyil. 
Bizim ofisimizin aprel ayından burada 
tam fəaliyyətə başlayacağının səbəbi 
də budur. Biz insan kapitalının inkişafı 
üçün təlimlərin keçirilməsi ilə məşğul 
olacağıq. Çünki Sizin rəhbərliyinizlə bu 
ölkədə çox böyük insan kapitalı yaranıb 
və biz bundan beynəlxalq səviyyədə 
istifadə etməyə çalışacağıq. Bəli, bu, 
bizim Azərbaycanda inkişaf etdirməyə 
çalışdığımız layihə üçün olacaq. Lakin, 
eyni zamanda, dünya miqyasında 
rəqabət qabiliyyətliliyimizi və potensia-
lımızı artırmaq üçün insan kapitalından 
istifadə edəcəyik. Biz öhdəliklərimizə 
sadiqik və mən hökumətimizin salam-
larını Sizə çatdırıram. Lakin biz, eyni 
zamanda, bu layihədə sağlamlıq və 
əməyin təhlükəsizliyi, vaxt, keyfiyyət, 
etibarlılıq baxımından üzərimizə öhdəlik 
götürürük. Bu layihə 200 milyon dollar 
dəyərindədir. Eyni zamanda, biz burada 
istər bərpaolunan enerji mənbələri 
ilə, istərsə də yüksək səmərəliliklə 
qazın, yanacağın istehsalı ilə bağlı 
uzunmüddətli əməkdaşlığa sadiqik. 
Biz burada olmaqdan çox şadıq. Bəli, 
biz səudiyyəliyik, lakin yerli şirkət kimi 
fəaliyyət göstəririk və göstərəcəyik. Çün-
ki biz Sizin sistemin, Azərbaycandakı və 
regiondakı inkişafın bir parçası olmaq-
dan qürur duyuruq. Sizinlə görüşmək 
mənim üçün həqiqətən şərəfdir. Çox 
xoşbəxtəm ki, Sizinlə görüşmək üçün 
bizə böyük imkan yaratmısınız. Mən çox 
məmnunam. Sizin iş cədvəlinizin gərgin 
olduğunu bilirəm. Bu böyük imkanı bizə 
yaratdığınız üçün Sizə minnətdarıq. 
Təşəkkür edirəm, cənab Prezident.

(ardı 2-ci səhifədə)

Azərbaycanda kəndlər, qəsəbələr, şəhərlər getdikcə simasını 
dəyişir, gözəlləşir. Belə yeniləşmə bir vaxtlar  neft tullantıları 
içərisində boğulan Bakıətrafı yaşayış sahələrində də  özünü 

qabarıq büruzə verir. Paytaxtkənarı rayonlarda sosial obyektlər 
inşa olunur, yollar  çəkilir, yeni iş yerləri yaradılır. Bütün bunlar 
isə, şübhəsiz ki, Azərbaycan Prezidenti İlham Əliyevin yeritdiyi 
sosial siyasətin, insanlara göstərdiyi  diqqət və qayğının, gündəlik 
nəzarətin bariz ifadəsidir.

Azərbaycan Prezidenti İlham Əliyev 
Anar Quliyevi Dövlət Şəhərsalma və 
Arxitektura Komitəsinin sədri vəzifəsinə 
təyin olunması ilə əlaqədar qəbul 
edərkən bu barədə ətraflı danışıb, eyni 
zamanda,  bildirib ki, ölkə rəhbərinin 
tapşırığı ilə Dövlət Şəhərsalma və 
Arxitektura Komitəsinin funksiya-
ları genişləndirilib. Hazırda komitə 
şəhərsalma və memarlıq prinsiplərini 
müasir əsaslarla təşkil etmək üçün xü-
susi rola və əhəmiyyətə malikdir.  

Dövlət başçısı nitqində paytax-
tımızın arxitektura tarixinə də nəzər 
salıb. Bakının çar Rusiyası və sovet 
dövründə sənaye şəhəri kimi forma-
laşdığını  və bunun şəhərin ekoloji 
vəziyyətinə  mənfi təsir göstərdiyini 
xatırladaraq deyib: “Bir neçə il bun-
dan əvvəl mənim göstərişimlə Bakıda 
geniş yenidənqurma və abadlıq işlərinə 
start verildi. Vəzifə ondan ibarət idi ki, 
biz Bakını parklar və bağlar şəhərinə 
çevirək və buna nail oluruq. Bu gün 
həm Bakı sakinləri bunu görür, həm 
də xarici qonaqlar bunu qeyd edirlər. 
Bakının ekologiyasını böyük dərəcədə 
çirkləndirən yerlər və müəssisələr artıq 
ləğv olunur. Onların yerində müasir, 
şəhərsalma qaydalarına uyğun yeni ic-
timai zonalar yaradılır. Biz, ilk növbədə, 
Bibiheybət buxtasının yaşıllaşdırılması, 
neft gölməçələrinin qurudulması və 
təmizlənməsi məsələsinə diqqət yetirdik. 
Vaxtilə ekoloji fəlakət mənzərəsini əks 

etdirən Bibiheybət buxtası indi yaşıllıq, 
park zonasıdır. Orada idman şəhərciyi, 
o cümlədən Su İdmanı Sarayı, digər 
idman və istirahət infrastrukturu yaradı-
lıbdır”.

Əlbəttə, bütün bunların nəticəsidir ki, 
qədimliyi və müasirliyi ilə nəzərə çarpan 
Bakı bu gün dünyada modern şəhər 
kimi tanınır. Paytaxtımız  xarici turistlər 
üçün maraqlı və cəlbediciliyi ilə diqqət 
çəkir. Bakının tarixi-memarlıq abidələri 
ilə zəngin olan hissəsi ilə yanaşı, həm 
də müasir məkanları da bura gələn 
əcnəbi qonaqların marağına səbəb olur. 
Şəhərdə müxtəlif bədii sərgilərin, müasir 
görməli yerlərin mövcudluğu paytaxtımı-
zın görünüşünə xüsusi rəng qatır.

Son illərdə Prezident İlham Əliyevin 
tapşırıq və göstərişlərinə uyğun olaraq 
Bakıda həyata keçirilən abadlıq-quru-
culuq tədbirlərinin həcmi də artıb. Bu 
işlər paytaxt sakinlərinin və ölkəmizə 
gələn turistlərin istirahəti üçün ən 
müasir parkların və yeni-yeni yaşıl-
lıq zolaqlarının salınması, şəhərin 
qədim tarixi memarlıq nümunələrinin 
bərpası və yeni, müasir binaların tikilib 
istifadəyə verilməsi ilə müşayiət olunur. 
Bütün bunlar yuxarıda qeyd etdiyi-
miz kimi, Bakını dünyanın ən gözəl 
şəhərlərindən birinə çevirib. Yeni park, 
istirahət məkanı və guşələrinin yaradıl-
ması, əhaliyə xidmət göstərən müasir 
infrastrukturun qurulması bu məsələdə 
mühüm rola malikdir.  

Prezident İlham Əliyev sözügedən 
qəbul zamanı bu barədə ətraflı danı-
şıb. Paytaxtın inkişafının daim diqqət 
mərkəzində saxlanıldığını bildirən dövlət 
başçısı şəhərdə gedən abadlıq-qurucu-
luq proseslərinə şəxsən nəzarət etdiyini, 
bir çox layihələrin təşəbbüskarı oldu-
ğunu vurğulayıb. Xatırladıb ki, hazırda 
Bakı dünyanın ən gözəl şəhəri kimi inki-
şaf edir. Azərbaycana gələn qonaqlar, o 
cümlədən xarici dövlət başçıları hər za-
man paytaxtda gedən quruculuq-abadlıq 
işləri haqqında öz təəssüratlarını bölü-
şür, Bakının,  doğrudan da, dünyanın 
ən gözəl şəhərlərindən birinə çevrildiyini 
bildirirlər. 

Prezident İlham Əliyev nitqində 
şəhərin ekoloji vəziyyətinin getdikcə 
yaxşılaşdığını, bir sıra önəmli layihələrin 
icra edildiyini, əvvəlki illərdə şəhərin 
havasını çirkləndirən mənbələrin aradan 
götürüldüyünü diqqətə çatdırıb: “Balaxanı 
zibilxanası digər tərəfdən şəhərimizin 
havasını çirkləndirirdi. Onilliklər ərzində 
biz bu acı reallıqla üz-üzə qalmışdıq. 
Orada yandırılan zibilin tüstüsü bütün 
şəhərimizin səmasını zəhər kimi bürü-
yürdü. Biz oranı da təmizlədik, müasir 
zibilyandırma zavodu, poliqon tikilibdir. 
Çoxdandır ki, orada məişət tullantıla-
rının çeşidlənməsi prosesi təşkil edilib 
və artıq bu zona ekoloji təmiz zonaya 
çevrilib. O əraziyə bitişik olan Böyükşor 
gölünün təmizlənməsi layihəsi də çox 
böyük əhəmiyyət daşıyır. Ora da vaxtilə 
ekoloji fəlakət zonası idi. Çünki sovet 
vaxtında oraya həm kanalizasiya, həm 
də lay suları axıdılırdı, eyni zamanda, 
oradan açıq səma altında neft anbarı 
kimi istifadə olunurdu. Böyükşor gölünün 
birinci hissəsinin təmizlənməsi hesab 
edirəm ki, şəhər üçün tarixi hadisədir. 
Hazırda orada bir kilometr uzunluğunda 
bulvar salınıb və gölə quşlar da qo-
nurlar. Bu da onu göstərir ki, təmizlik 
tam təmin edilibdir. Mən digər sahələri 
də sadalaya bilərəm, onlardan biri də 
Qara şəhərdir. İndi bəzilərinin yadından 
çıxır ki, biz maşınla o yerdən keçəndə 
pəncərələri bağlayırdıq. Çünki tüstüdən, 
iydən dayanmaq mümkün deyildi. Biz 
Qara şəhəri Ağ şəhərə çevirdik. Hesab 
edirəm ki, bu da dünya miqyasında ən 
böyük və ən müasir standartlara cavab 
verən şəhərsalma layihələrindən biridir. 
Artıq orada çoxmənzilli evlər tikilir, ictimai 
zonalar yaradılır. Qara şəhəri ləğv edib 
onun yerində ekoloji təmiz Ağ şəhər ya-
ratmaq bizim növbəti tarixi xidmətimizdir”.

(ardı 4-cü səhifədə)

“Bakı şəhəri bizim 
milli sərvətimizdir”

Mən şəhərdə gedən abadlıq-quruculuq 
proseslərinə şəxsən nəzarət edirəm, bir çox 
layihələrin təşəbbüskarı olmuşam. Bu gün 
Bakı dünyanın ən gözəl şəhəri kimi inkişaf 
edir. Bakıya gələn qonaqlar, o cümlədən mənim 
həmkarlarım həmişə paytaxtda gedən qurucu-
luq-abadlıq işləri haqqında öz təəssüratlarını 
bölüşürlər və qeyd edirlər ki, Bakı doğrudan da 
dünyanın ən gözəl şəhərlərindən biridir.

İlham ƏLİYEV 
Azərbaycan Respublikasının Prezidenti

User
Машинописный текст
Xalq qəzeti  2020.- 10 yanvar.- S.1;4.



Yanvarın 10-da həm də 
səsvermə protokollarının hazırlan-
ması müddəti başa çatır. Protokol-
lar Mərkəzi Seçki Komissiyasının 
qərarı ilə müvafiq poliqrafiya 
müəssisəsi tərəfindən səsvermə 
gününə ən geci 30 gün qalanadək, 
yəni yanvarın 10-dək hazırlanma-
lıdır. Eyni zamanda, yanvarın 10-
da, həmçinin seçki məntəqələrinin 
ərazisində seçkiqabağı təşviqat 
materiallarının lövhələrdə 
yerləşdirilməsi üçün müvafiq 
yerlərin müəyyənləşdirilməsi 
müddəti də başa çatır. Göründüyü 
kimi, artıq deputat mandatı uğrun-
da mübarizə daha gərgin fazaya 
daxil olur. 

Ümumiyyətlə, 1993-cü ilin 
sonlarından başlayaraq prezident, 
parlament və bələdiyyə seçkiləri 
azad, ədalətli və şəffaf şəkildə 
keçirilməklə ölkəmizin ictimai-siya-
si həyatında müstəsna əhəmiyyət 
kəsb edən tarixi hadisəyə çevrilib. 
Seçkilərin yüksək səviyyədə ha-
zırlanıb keçirilməsi üçün Mərkəzi 
Seçki Komissiyası və aidiyyəti 
dövlət qurumları tərəfindən Seçki 
Məcəlləsində, həmçinin digər 
qanunvericilik aktlarında nəzərdə 
tutulmuş vəzifə və səlahiyyətlərin 
icrasına xüsusi diqqətlə yana-
şılır. Seçki prosesinin mühüm 
mərhələləri olan seçici siyahıla-
rının dəqiqləşdirilməsi, normativ-
hüquqi bazanın təkmilləşdirilməsi, 
seçicilər də daxil olmaqla, bütün 

seçki prosesi iştirakçılarının 
maarifləndirilməsi, namizədlərin 
irəli sürülməsi və qeydə alınması 
qanunvericiliyin tələblərinə əsasən 
həyata keçirilir. Bununla yanaşı, 

bərabər şərtlərə əsaslanan geniş 
seçkiqabağı təşviqat imkanları-
nın yaradılması, müşahidəçilər 
və kütləvi informasiya vasitələri 
nümayəndələrinin azad və sərbəst 
fəaliyyəti üçün tam maneəsiz 
şəraitin yaradılması və bütün 
digər addımlar MSK-nın hazırla-
yıb təsdiq etdiyi Təqvim Planına 
əsasən aparılır. 

Ölkəmizin ictimai-siyasi 
həyatında mühüm hadisə olan 
seçkilərin demokratik və şəffaf 
keçirilməsi dövlət başçısının diqqət 
mərkəzində saxladığı prioritet 
sahələrdəndir. Prezident İlham 
Əliyevin 2005-ci il mayın 11-də 
və oktyabrın 25-də imzaladığı 

sərəncamları burada xatırlatmaq 
yerinə düşərdi. Azərbaycan Res-
publikasında seçki praktikasının 
təkmilləşdirilməsinə dair, habelə 
Azərbaycan Respublikasının 
Milli Məclisinə seçkilərin hazır-
lanması və keçirilməsi ilə bağlı 
təxirəsalınmaz tədbirlər haqqındakı 
həmin sərəncamlar parlament 

seçkilərinin ən yüksək standart-
lara uyğun şəkildə hazırlanması 
və keçirilməsi üçün lazımi şəraitin 
yaradılmasına sanballı töhfə verdi. 
Dövlət başçısının imzaladığı bu 

sərəncamlar beynəlxalq aləmdə də 
yüksək dəyərləndirildi. Beynəlxalq 
ekspertlər Azərbaycanda seçkilərin 
demokratik keçirilməsində ölkə 
başçısının siyasi iradə nümayiş 
etdirməsini demokratik prinsiplərin 
inkişafına böyük önəm verilməsi 
kimi qəbul etdilər. 

Seçkilərdə exit-pollun tətbiqi, 
barmaqların gözə görünməyən 
mürəkkəblə işarələnməsi, 
müşahidəçilər dairəsinin 
genişləndirilməsi, qeyri-hökumət 
təşkilatlarının seçkiləri müşahidə 
etməsi üzərində məhdudiyyətlərin 
götürülməsi şəffaflığın təmin 
olunması istiqamətində atılan 
qətiyyətli addımlardır. Bununla 

yanaşı, hakimiyyət orqanlarının 
seçkilərdə bitərəf mövqe tut-
masının təmin edilməsi, seçki 
hüquqlarının pozulması ilə bağlı 
daxil olan məlumatların operativ 
və hərtərəfli araşdırılması, seçki 
komissiyalarının normal fəaliyyəti 
üçün bütün lazımi şəraitin yaradıl-
ması Azərbaycanda seçki prakti-
kasının tam təkmilləşdirilməsindən 
xəbər verir. Bu proseslər seçkiyə 
qatılan siyasi partiyalar, bitərəflər, 
o cümlədən müstəqil namizədlər, 
eləcə də beynəlxalq təşkilatların 
rəhbərləri, müşahidəçilər və 
aparıcı xarici dövlətlərin siya-
si liderləri tərəfindən yüksək 
qiymətləndirilmişdir. Bununla 
da, seçkilərin ədalətli və şəffaf 
keçirilməsini yersiz şübhə altına 

almağa cəhd göstərən anti-
Azərbaycan qüvvələrin və radikal 
müxalifətin bütün ehtimallarına, 
şayiələrinə son qoyulmuşdur. 

Ötən illər ərzində “Azərbaycan 
Respublikasının Seçki Məcəlləsinə 
əlavələr və dəyişikliklər edilməsi 
haqqında” qanunların qəbul 
olunması seçki praktikasının daha 
da yaxşılaşdırılmasına kömək 
etmişdir. Artıq ölkəmiz demokratik 
seçki keçirməyə qadir olduğunu 
dəfələrlə təsdiqləyib. Bunu ziyalı-
lar, politoloqlar və seçkiyə qatılmış 
siyasi partiyaların nümayəndələri 
də təsdiqləyirlər.

Baba Babayev, AMEA-nın 
Ədəbiyyat İnstitutunun baş elmi 

işçisi, filologiya elmləri doktoru:
– Cəmi 29 illik müstəqillik tarixi 

olan ölkəmizin dünya birliyində 
yüksək reytinq qazanmasının əsas 
səbəblərindən biri də demokratik 
proseslərin inkişafına xüsusi önəm 
verilməsidir. Xüsusilə, insan hüquq 
və azadlıqlarının müdafiəsinin, o 
cümlədən şəffaf, azad və ədalətli 
seçki keçirilməsinin prioritet vəzifə 
kimi qarşıya qoyulması və buna 
nail olunması ölkəmizin nüfuzu-
nu getdikcə artırdı. Beynəlxalq 
müşahidəçilər də etiraf edirlər 
ki, hər dəfə Azərbaycanda seçki 
prosesini izləyəndə mütləq hər 
hansı bir yeniliyin şahidi olurlar. 
Bu, seçkilərin şəffaf keçirilməsində 
ölkə başçısının siyasi iradə 
nümayiş etdirməsinin nəticəsidir. 

Bəzi beynəlxalq müşahidəçilər 
barmaqların gözə görünməyən 
mürəkkəblə işarələnməsini insan 
hüquqlarına zidd hesab edirdilər. 
Ancaq sonradan hiss etdilər ki, bu, 
bir seçicinin təkrar səs verməsinin 

qarşısının alınmasında ən yaxşı 
vasitədir. Hətta bu fikri səsləndirən 
beynəlxalq müşahidəçilər sonra-
dan həmin üsuldan istifadə olun-
ması təklifini öz ölkələrində də irəli 
sürəcəklərini bildirmişdilər. Bütün 
bunlar qarşıdan gələn parlament 
seçkilərinin də demokratik şəraitdə 
keçiriləcəyinə əminlik yaradır.

Mehman İsmayılov, YAP 
Səbail rayon təşkilatı sədrinin 
müavini:

–Hər kəsə bəllidir ki, 
Azərbaycanda demokratik seçki 
keçirilməsinin əsası ulu öndər 
Heydər Əliyev tərəfindən qoyulub. 
İllər keçdikcə ölkəmizdə seçki 
prosesi daha da təkmilləşdirildi. 
Beynəlxalq ekspertlərin də 
yüksək qiymətləndirdikləri Seçki 

Məcəlləsi bu sahədə əsaslı dönüş 
yaratdı. Möhtərəm Prezidentimiz 
İlham Əliyevin qarşıya  qoyduğu 
 prioritet vəzifələrdən biri də de-
mokratik, azad və ədalətli seçki 
keçirilməsinə nail olmaq idi. Artıq 

ölkəmiz bu sahədə zəngin təcrübə 
qazanıb. 

Hətta, inkişaf etmiş dövlətlər 
şəffaflığın təmin olunmasında 
Azərbaycanın təcrübəsindən 
istifadə edirlər. Məsələn, seçki 
məntəqələrinə veb-kameraların 
quraşdırılması təcrübəsi 
beynəlxalq aləmdə yüksək 
dəyərləndirilir. Azərbaycanın 
seçki təcrübəsində 2008-ci ildən 
uğurla tətbiq edilən və səsvermə 
günü seçki məntəqələrində 
prosesləri internet vasitəsilə 
hər kəs üçün açıq platforma-
da canlı nümayiş etdirən veb-
kameralardan bu il keçiriləcək 
parlament seçkilərində də istifadə 
olunacaq. Seçki məntəqələrində 
səsvermə proseslərinin birba-
şa izlənilməsi üçün bütün ölkə 
coğrafiyasını əhatə edən 1000 
seçki məntəqəsində quraşdı-
rılan veb-kameralar vasitəsilə 
keyfiyyətli və fasiləsiz yayım 
imkanlarının təmin olunması 
üçün kameraların tənzimlənməsi 
və digər texniki parametrlərin 
daha da təkmilləşdirilməsi daim 
diqqətdə saxlanılır. Veb-kameralar 
seçki günü internet istifadəçilərinə 
istər ölkə daxilindən, istərsə də 
ölkə xaricindən MSK-nın rəsmi 
internet səhifəsinə daxil olmaqla 
heç bir qeydiyyat tələb olunmadan 
səsvermə, səslərin sayılması və 
nəticələrin müəyyənləşdirilməsi 

proseslərini fasiləsiz müşahidə im-
kanı yaradacaq. Şəffaflığın təmin 
olunmasında ən yaxşı vasitə kimi 
qəbul edilən bu üsul ölkəmizin 
demokratik seçki ənənəsinə sadiq-
liyinin nümunəsidir. 

Könül İsmayılova, Müasir 
Müsavat Partiyasının üzvü:

–Son illər ölkəmizdə keçirilən 
seçkilərə müşahidəçi kimi qa-
tılmışam. Hər dəfə də azad, 
ədalətli və şəffaf seçkinin şahidi 
olmuşam. Seçkilərin beynəlxalq 
standartlar səviyyəsində 
keçirilməsi üçün bütün zəruri 
addımlar atılır. Hər dəfə də yerli 
və beynəlxalq müşahidəçilər, 
kütləvi informasiya vasitələrinin 
nümayəndələri və digər aşkar-
lıq institutlarının seçki prosesi 
boyunca azad və sərbəst fəaliyyət 
göstərmələri üçün hərtərəfli şərait 
yaradılır. Seçkilərdə bütün digər 
vasitələrlə yanaşı, ən son inno-
vativ nailiyyətlərdən səmərəli 
istifadə olunması səsvermə 
günü prosesləri əvvəldən-
axıradək fasiləsiz izləməyə, arası 
kəsilmədən müşahidə aparmağa 
və şəffaflığın daha geniş miqyas-
da təmin edilməsinə imkan verir. 

Seçkidə məğlub olan-
lar günahı başqalarında yox, 
özlərində axtarmalıdırlar. Xalq 
ən layiqli namizədə səs verir. 
Seçicilərin etimadını qazana 
bilməyənlərin yalan və böhtan-
lara əl atması təbiidir. Belələri 
hələ də məğlubiyyəti etiraf 
etmək mədəniyyətinə yiyələnə 
bilməyiblər. 

Dünyanın müxtəlif ölkələrindən 
gəlmiş beynəlxalq müşahidəçilər 
demokratik və şəffaf seçkinin 
şahidi olduqları barədə açıqla-
malar verdikləri halda, seçkidə 
məğlub olanlar minbir uydurma, 
yalan və böhtana əl atırlar. Ancaq 
heç nəyə nail ola bilmirlər. Çünki 
Azərbaycanın demokratik seçki 
keçirmək təcrübəsi beynəlxalq 
aləmdə də yüksək qiymətləndirilir. 

Builki parlament seçkilərində 
iştirak etmək istəyənlərin 
ölkəmizin tarixində görünməmiş 
saya -- 2 min 381 nəfərə çatma-
sı, həmçinin namizədlər arasın-
da Azərbaycanın bütün siyasi 
qüvvələrinin təmsil olunmasına 
şəraitin yaradılması demokra-
tik ənənələrə sadiqliyin bariz 
nümunəsidir. 

Əliqismət BƏDƏLOV, 
“Xalq qəzeti”

10 yanvar 2020-ci il, cümə4

2020-ci il fevralın 9-na təyin edilmiş parlament seçkilərində iştirak etmək üçün 
indiyə qədər 2 min 381 namizəd müraciət edib. Onlardan 2 min 270 nəfərinin 

namizədliyi təsdiq olunub. Deputat olmaq istəyənlərin 2 min 149 nəfəri imza vərəqələrini 
götürüb və 1041 nəfəri imza vərəqələrini dolduraraq geri qaytarıb. 617 nəfərin namizədliyi 
isə artıq qeydə alınıb.

Qeyd edək ki, fevralın 9-na təyin edilmiş parlament seçkilərində nаmizədin qeydə alınma-
sı üçün zəruri olan seçki sənədlərinin dairə seçki komissiyasına təqdim edilməsi müddəti 
artıq başa çatır. Parlament seçkilərinin hazırlanıb keçirilməsi üzrə əsas hərəkət və tədbirlərin 
Təqvim Planına əsasən, sənədlər namizəd və ya onun səlahiyyətli nümayəndəsi, siyasi par-
tiyanın, siyasi partiyalar blokunun səlahiyyətli nümayəndəsi tərəfindən səsvermə gününə 
ən çoxu 50 və ən аzı 30 gün qalmış, yəni 2019-cu il dekabrın 21-dən 2020-ci il 10 yanvar saat 
18:00-dək təqdim edilməlidir. Bu günün sonuncu gün olduğunu nəzərə alsaq, qeydə alınan 
namizədlərin sayının daha çox olacağı inamı yaranır. 

Azərbaycanın seçki təcrübəsi 
beynəlxalq aləmdə yüksək qiymətləndirilir

Səfir bildirib: “Enerji 
sektoru Belçika–Azərbaycan 
iqtisadi əməkdaşlığının əsas 
strateji elementidir. Bununla 
əlaqədar olaraq hesab edirəm 
ki, 2020-ci il “Cənub Qaz 
Dəhlizi”nin tam istismara 
veriləcəyi vacib bir ildir. 

Belçika şirkəti “Fluxys” 
“Cənub Qaz Dəhlizi”nin 
Avropa hissəsi olan Trans-
Adriatik Boru Kəməri (TAP) 
layihəsində 19 faiz paya 
sahibdir. “Fluxys” qaz isteh-
salçısı və ya istehlakçısı deyil 
– şirkət, əsasən qaz infrastruk-
turuna sahibdir. Bu mənada 
SOCAR və “Fluxys” səmərəli 
əməkdaşlıq edirlər”.

Şufs qeyd edib ki, “Cənub 
Qaz Dəhlizi”nin əsas nailiyyəti 
qazı Azərbaycandan və sonda 
bölgənin digər ölkələrindən 
Avropaya nəql etməkdir: “Bu, 
Avropa ölkələrinin digər qaz 

dəhlizlərinə alternativ keçi-
dini təmin etmək baxımından 
vacibdir. “Cənub Qaz Dəhlizi” 
Avropa qaz bazarında rəqabəti 
artıracaq. Azərbaycan öz qa-
zını ixrac edir və ərazisi digər 
ölkələrdən qaz tranziti üçün 
istifadə edilə bilər”.

Bir sıra Belçika 
şirkətlərinin Azərbaycanın 

enerji sektorunda subpod-
ratçı olduğunu qeyd edən 
Şufs, bərpa olunan enerji 
mənbələri sahəsində ikitərəfli 
əməkdaşlığın vacibliyini də 
vurğulayıb: “Naxçıvan Muxtar 
Respublikasında 2016-cı ildən 
fəaliyyət göstərən ən böyük 
günəş elektrik stansiyası Bel-
çikanın “Soltech” şirkətinin 

texnologiyası ilə təchiz edilib. 
“Soltech” və digər Belçika 
şirkətləri Azərbaycanda bərpa 
olunan enerji layihələrində 
iştirak etməkdə çox maraqlı-
dırlar”.

Qeyd edək ki, “Cənub Qaz 
Dəhlizi” “Şahdəniz-2” yata-
ğının işlənməsi çərçivəsində 
istehsal olunan Azərbaycan 
qazının Türkiyə üzərindən 
Avropaya daşınması üçün 
boru kəməri infrastrukturunun 
yaradılmasını təmin edir.

2020-ci ilin oktyabr 
ayından etibarən Azərbaycan 
qazının Avropaya 10 milyard 
kubmetr həcmində tədarükü 
gözlənilir.

Belçikanın Azərbaycan, Gürcüstan və 
Türkmənistandakı səfiri Bert Şufs Trend-ə 
bildirib ki, Azərbaycan qazının Avropaya 
nəqlini təmin edən “Cənub Qaz Dəhlizi” 
 Avropa qaz bazarında rəqabəti artıracaq.

“Cənub Qaz Dəhlizi” Avropanın 
qaz bazarında rəqabəti gücləndirəcək

“Bakı şəhəri bizim 
milli sərvətimizdir”

(əvvəli 1-ci səhifədə)

Dövlətimizin başçısı 
nitqində “Sovetski” ad-
landırılan ərazidə apa-
rılan abadlıq-quruculuq 
işlərindən, orada yaradılan 
Mərkəzi Parkın dünya miq-
yasında ən gözəl istirahət 
mərkəzlərindən birinə 
çevrilməsindən, vaxtilə 
uzunluğu cəmi 3 kilometr 
olan Bakı bulvarının hazır-
da 15 kilometrə çatdırılma-
sından da bəhs edib, eyni 
zamanda,   paytaxtın tikinti, 
abadlıq-quruculuq işlərində 
Şəhərsalma və Arxitektura 
Komitəsinin fəal mövqe tut-
masının zəruriliyini diqqətə 
çatdırıb: “Vətəndaşların 
rahatlığı, ekoloji cəhətdən 
təmiz layihələrin icrası və 
şəhərsalma qaydalarına 
tam riayət edilməsi əsas 
prinsiplər olmalıdır”.

Prezident İlham Əliyev 
nitqində  əvvəlki dövrlərdə 
şəhərsalma qaydalarının 
bəzi hallarda kobudca-
sına pozulması halları-
nı təəssüflə xatırladıb. 
Ölkə rəhbəri Bakının 
müxtəlif yerlərində tarixi 
keçmişimizə zidd olan, heç 
bir memarlıq standartına 
uyğun olmayan,  ümumi 
mənzərəyə ziyan vuran 
yöndəmsiz və eybəcər 
binalar tikildiyini xüsusi 
vurğulayıb. Qeyd edib ki, 
son vaxtlar ölkə rəhbərinin 
göstərişi, xüsusilə 
Şəhərsalma və Arxitektura 
Komitəsinin rəhbərliyinin 
dəyişilməsi nəticəsində ar-
tıq müvafiq qaydalara riayət 
edilməyə başlanılıb: “Bunu 
iş adamları da nəzərə 
almalıdırlar. Bakı şəhəri 
bizim tarixi sərvətimizdir. 

Biz imkan verə bilmərik ki, 
hansısa bir təmənnaya, 
hansısa bir hərisliyə görə 
şəhərimizin keçmişini məhv 
edək, yaxud da şəhərimizin 
gələcəyini şübhə altına 
qoyaq. Qətiyyən bu, ol-
mayacaqdır. Bütün biznes 
dairələri, inşaatla məşğul 
olan bütün şirkətlər bilsinlər 
ki, bundan sonra harada 
gəldi bina, ev tikmək prak-
tikasına artıq son qoyulub-
dur. Bütün evlər, binalar 
şəhərsalma qaydalarına, 
Bakının memarlıq obrazına 
uyğun şəkildə tikilməlidir. 
Ona görə bu məsələyə 
çox böyük diqqət yetirmək 
lazımdır”. 

Azərbaycan Preziden-
ti nitqində diqqəti Bakı 
şəhərinin bundan sonra 
ancaq Baş Plan əsasında 
inkişaf etməsi zəruriliyinə 
yönəldib. Baş Plana uyğun 
olmayan heç bir bina-
nın Bakıda tikilməməsini 

qarşıya mühüm vəzifə 
kimi qoyub. Bunun üçün 
Dövlət Şəhərsalma və 
Arxitektura Komitəsinə bu 
məsələni xüsusilə diqqət 
mərkəzində saxlamasının, 
vəziyyətə ciddi nəzarət 
etmək məqsədilə  paytaxt-
da və böyük şəhərlərdə, 
ümumiyyətlə, bütün ölkə 
üzrə monitorinq qruplarının 
fəaliyyət göstərmələrinin 
vacibliyini xatırladıb.

Dövlət başçısı nitqində 
daha sonra getdikcə 
artan əhalinin sosial inf-
rastruktura tələbatının 
daha dolğun ödənilməsi 
məqsədilə Gəncə, Sumqa-
yıt, Mingəçevir, Şirvan   və 
digər şəhərlərin Baş Pla-
nının tərtib edilməsindən, 
şəhərsalma və memarlıq 
prinsiplərinin qorunma-
sından,  ekoloji vəziyyətin 
yaxşılaşdırılmasından, 
Bakının mərkəzi rayonu-
nun formalaşması və digər 

məsələlərdən ətraflı danı-
şıb.  

Sonda qeyd edə bilərik 
ki, Prezident İlham Əliyevin 
tapşırıq və göstərişlərinə 
uyğun olaraq Bakıda, 
eləcə də digər şəhər və 
rayonlarımızda həyata 
keçirilən tikinti, abadlıq-qu-
ruculuq tədbirlərinin həcmi 
gündən-günə artır. Bu işlər 
respublika sakinlərinin və 
ölkəmizə gələn turistlərin 
istirahəti üçün ən müa-
sir parkların və yeni-yeni 
yaşıllıq zolaqlarının salın-
ması, şəhərin qədim tarixi 
memarlıq nümunələrinin 
bərpası və yeni, müasir 
binaların tikilib istifadəyə 
verilməsi ilə müşayiət 
olunur. Bütün bunlar yu-
xarıda qeyd edildiyi kimi, 
Azərbaycanı  dünyanın ən 
gözəl ölkələrindən birinə 
çevirir.   

“Xalq qəzeti”

Mərkəzi Seçki Komissiyasının iclası keçirilib
 � Yanvarın 9-da Məzahir Pənahovun sədrliyi ilə Mərkəzi 

Seçki Komissiyasının (MSK) növbəti iclası keçirilib. 

MSK Katibliyinin Media və ictimai 
əlaqələr şöbəsindən AZƏRTAC-a 
bildiriblər ki, əvvəlcə Komissiyanın 5 
yanvar 2020-ci il tarixli iclasının proto-
kolu təsdiq olunub.  

Sonra 2020-ci il fevralın 9-na təyin 
edilmiş Azərbaycan Respublikasının 
Milli Məclisinə seçkilər və 2019-cu il 
dekabrın 23-də keçirilmiş bələdiyyə 
seçkiləri ilə əlaqədar MSK-ya daxil ol-
muş müraciətlərə baxılıb. Müraciətlər 
seçki prosesinin iştirakçısı olan 
maraqlı subyektlərin və səlahiyyətli 
nümayəndələrin iştirakı ilə Komis-
siyanın iclasında geniş müzakirə 
edildikdən sonra müvafiq qərarlar 
qəbul olunub. 

Qeyd edək ki, Milli Məclisə 
seçkilərə dair müraciətlərin 
müzakirəsi zamanı namizədin 
qeydə alınmaması ilə bağlı mü-
vafiq dairə seçki komissiyasının 
qərarı ləğv edilib və namizədliyi 
siyasi partiya tərəfindən irəli 
sürülən bir nəfərin Milli Məclisə 
seçkilərdə namizədliyi qeydə 
alınıb.

Beynəlxalq müşahidəçilərin və 
kütləvi informasiya vasitələrinin 
nümayəndələrinin iştirak etdikləri 
iclasda, həmçinin bəzi seçki 
dairələri dairə seçki komissiyala-
rının tərkibində dəyişikliklər edilib 
və cari məsələlərə baxılıb.
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